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Protokół nr 49/09/2005 

Z posiedzenia Komisji Edukacji Rady Miasta Gdańska 

w dniu 22 czerwca 2005 roku o godz. 16.00 

w sali 003 

 Nowego Ratusza w Gdańsku, przy ul. Wały 

Jagiellońskie 1. 
 
 
Obecni: wg załączonych list obecności. 
 
 
Przewodniczący komisji Tomasz Sowiński otworzył posiedzenie i powitał 

przybyłych na posiedzenie komisji gości oraz radnych i zaproponował 

następujący porządek obrad: 
 

 

I. Przygotowanie do szkolnych wakacji. 

 

II. Zbiorcza informacja na temat wykorzystania basenów 
oraz propozycje ewentualnych przekształceń 

organizacyjnych. 

 

III. Rozpatrzenie wniosku do Przewodniczącego Rady 
Miasta Gdańska w sprawie powołania nowego 

członka Komisji Edukacji.  

 

IV. Zaopiniowanie projektów uchwał w sprawie: 
 

 

1. zmiany uchwały w sprawie uchwalenia budżetu miasta Gdańska na 
rok 2005  – druk Nr 1427, 

Referuje: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska, 
 

2. likwidacji Internatu Zespołu Szkół Przemysłu Spożywczego i 
Chemicznego im Marii Skłodowskiej-Curie w Gdańsku przy ul. 
Lastadia 2 z siedzibą w budynku przy ul. Lastadia 41 – druk nr 1323, 

Referuje: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska, 
 
3. likwidacji Internatu Szkół Okrętowych i Ogólnokształcących 

„Conradinum” w Gdańsku przy ul. Piramowicza 1/2 – druk nr 1324, 
Referuje: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska, 
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4. likwidacji Internatu Zespołu Szkół Łączności im. Obrońców Poczty 
Polskiej w Gdańsku przy ul Podwale Staromiejskie 51/52 – druk nr 
1325, 

Referuje: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska, 
 
5. likwidacji Internatu Zespołu Szkół Budowlano-Architektonicznych w 

Gdańsku przy ul. Powstańców Warszawskich 25 – druk nr 1326, 
Referuje: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska, 
 
6. w sprawie likwidacji Internatu Zespołu Szkół Zawodowych Nr 9  w 

Gdańsku przy ul. Dąbrowszczaków 35 – druk nr 1327, 
Referuje: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska, 
 
7. utworzenia placówki zapewniającej opiekę i wychowanie uczniom w 

okresie pobierania nauki poza miejscem stałego zamieszkania pod 
nazwą „Bursa Gdańska” z siedzibą w Gdańsku przy ul. Podwale 
Staromiejskie 51/52  – druk Nr 1437, 

Referuje: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska, 
 
8. ustalenia planu sieci szkół ponadgimnazjalnych dla młodzieży na 

terenie Miasta Gdańska i nadania szkoło9m ponadgimnazjalnym 
numerów – druk nr 1441, 

Referuje: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska, 
 
9. ustalenia planu sieci przedszkoli i oddziałów przedszkolnych w 

szkołach podstawowych na terenie Miasta Gdańska w roku szkolnym 
2005/2006 – druk nr 1442,  

Referuje: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska, 
 
10. ustalenia planu sieci szkół podstawowych i gimnazjów na terenie 

Miasta Gdańska w roku Szkolnym 2005/2006 – druk nr 1443, 
Referuje: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska, 
 
11. ustalenia planu sieci szkół ponadgimnazjalnych dla dorosłych na 

Terenia Miasta Gdańska i nadania szkołom ponadgimnazjalnym 
numerów – druk nr 1444. 

Referuje: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska, 
 
 

 

V. Sprawy wniesione, wolne wnioski. 

Przerwa – 10 minut. 

 

VI. Sprawy organizacyjne komisji. 
 
 
 
Porządek przyjęty został 2 głosami za, przy 1 przeciwnym. 
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Tomasz Sowiński – przewodniczący komisji 

Zaproponował przejście do punktu 1, jednak na prośbę Pana Waldemara 
Nocnego zgodził się na przedstawienie na samym początku koncepcji 
związanych z dalszym funkcjonowaniem Klubu Motorowodnego „BLIZA”. 
 
Waldemar Nocny – Z-ca Prezydenta Miasta Gdańska 
 Przedstawił opracowany przez miasto Gdański Program Edukacji Morskiej 
Dzieci i Młodzieży w tym również edukacji żeglarskie i jego finansowanie. 
Powiedział między innymi, że rozpoczyna się on od września 2005r. i głównym 
zadaniem programu jest tworzenie bazy żeglarskiej dla młodzieży przy ul. 
Tarcicy 26. Tam aktualnie znajdują się dwa podmioty- na terenie miejskim 
znajduje się klub BLIZA i na terenie skarbu państwa znajduje się Pałac 
Młodzieży. Miasto proponuje z pieniędzy własnych i środków pozyskanych z 
Unii Europejskiej zbudowanie na tym terenie Przystani Żeglarskiej, która by 
służyła młodzieży gdańskiej i byłaby jakby takim przedszkolem, 
przygotowującym do żeglarstwa dla Narodowego Centrum Żeglarstwa, które 
znajduje się w Górkach Zachodnich. 
Podmiotem który będzie się tym opiekował w przyszłości będą; albo MOSiR, 
albo Pałac Młodzieży, albo Gdański Ośrodek Kultury Fizycznej. Prezydent 
zadecyduje, kto będzie organem zarządzającym. 
 
Halina Płonka – Wydział Skarbu 

Przestawiła sytuację związaną z skomunalizowaniem tego gruntu. Powiedziała 
między innymi, że jest odmowa od Wojewody na pozyskanie tego gruntu w 
trybie decyzyjnym, ale istnieje możliwość pozyskania go w innym trybie, a 
mianowicie w drodze umowy cywilno-prawnej i w formie aktu notarialnego. 
Pismo zostało już przekazane Wojewodzie. 
 
Waldemar Nocny – Z-ca Prezydenta Miasta Gdańska 
Uzupełnił wypowiedź pani Płonki. Powiedział także, że jeśli chodzi o omawiany 
Program, to miasto zwróciło się z nim do oceny przez istniejące kluby. Jeśli 
chodzi o całą koncepcję to odzew jest entuzjastyczny, co do przystani 
żeglarskiej, to mniej się wypowiadali, ponieważ każda z nich właściwie ma 
własną przystań żeglarską.  
Na tym terenie zarządcą ma być przedstawiciel miasta, nie wykluczamy 
współpracy z żadnym podmiotem. Na zasadzie równości chcemy działać ze 
wszystkimi klubami żeglarskimi, ponieważ liczymy na ich wsparcie w kwestii 
merytorycznego przygotowania młodzieży… 
Tak właśnie chcemy również traktować klub „BLIZA”, jako równorzędnego 
partnera. 
 
Pani dyrektor Pałacu Młodzieży przedstawiła koncepcję zagospodarowania 
omawianego terenu. 
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Powiedziała również o spotkaniu z Klubem „Bliza” w sprawie dalszej 
współpracy i propozycji ze strony klubu. 
 
Beata Bielecka – Wydział Skarbu 
Powiedziała, że za pośrednictwem Wydziału Skarbu zawarta jest umowa 
dzierżawy, która jest ważna tylko do końca tego roku. Klub został 
poinformowany 17 czerwca na piśmie, że umowa dzierżawy nie ulegnie 
przedłużeniu, równolegle w porozumieniu z przedstawicielem „Blizy”, 
wystąpiliśmy do Wydziału Urbanistyki i Architektury, żeby wskazał teren w 
pobliżu akwenu wodnego, na którym można by było na drodze umowy 
dzierżawy kontynuować działalność klubu. Klub określił swoje potrzeby 
terenowe na ok. 800-1000m2 i czekamy na wskazanie lokalizacji, która by 
ewentualnie odpowiadała klubowi. 
 
Regina Białousów – Wydział Edukacji i Sportu 
Powiedziała również o prośbach Straży Miejskiej i Komendanta Policji o 
kontynuację działania przystani. 
 
Tomasz Sowiński – przewodniczący komisji 

Zgłosił pewne zastrzeżenie, mianowicie, jeśli ktoś jest tam od ponad 30 lat, to 
nie do końca powinien być traktowany jak wszyscy pozostali. 
Powiedział, że cała ta sprawa wydaje mu się „burzą w szklane wody”, dlatego, 
że już dawno obie strony powinny się dogadać i ta sprawa nie powinna stawać 
na forum komisji. 
 
Ryszard Nikiel – członek komisji 

Powiedział, że to miasto powinno zaproponować konkrety. Powinno być 
wszystko na piśmie, tak, żeby  był jakiś ślad. 
 
Waldemar Nocny – Z-ca Prezydenta Miasta Gdańska 
Poinformował komisję, że wszystkie spotkania były protokołowane. 
 
Tomasz Sowiński – przewodniczący komisji 

Poprosił pana Nocnego o egzemplarz protokołów i ustaleń ze spotkań do 
zapoznania się przez komisję, na co pan Nocny wyraził zgodę. 
 
 
 

PUNKT I 

Przygotowanie do szkolnych wakacji. 

 

 



 5 

Regina Białousów – Wydział Edukacji i Sportu 

Przedstawiła program „Akcja Lato” oraz wykaz imprez przygotowanych przez 
MOSiR, które stanowią załączniki do niniejszego protokołu. 
 
Tomasz Sowiński – przewodniczący komisji 
Otworzył dyskusję. 
 
Pytań i głosów w dyskusji nie było, więc przystąpiono do referowania 
następnego punktu. 
 
 
 

PUNKT II 
Zbiorcza informacja na temat wykorzystania basenów oraz 

propozycje ewentualnych przekształceń organizacyjnych. 

 
Waldemar Nocny – Z-ca Prezydenta Miasta Gdańska 

Poprosił Pana Dyrektora DRMG Andrzeja Łosia o przybliżenie komisji sytuacji 
opomiarowania basenów. 
 
Andrzej Łoś – dyrektor DRMG 

Zgodnie z poleceniem pana Prezydenta Adamowicza, do 27 czerwca DRMG 
skończy opomiarowanie basenów dla pięciu lokalizacji: SP Nr 42, ZSO Nr 1, 
ZSZ Nr 9, ZKPiG Nr 21 i LO Nr 15. Opomiarowanie dające odczyty: energii 
elektrycznej, cieplnej, wody użytkową, pokaże ile czynników technicznych 
„idzie” na basen. 
 
Waldemar Nocny – Z-ca Prezydenta Miasta Gdańska 

Poinformował przewodniczącego, że taka jest sytuacja, że na koniec czerwca 
będziemy mięli pełną wiedzę i my na razie obstajemy przy naszej wyjściowej 
propozycji, czyli ujęcie w jednych rękach funkcjonowania basenów szkolnych i 
przedstawimy to już po pełnych wyliczeniach w jednej koncepcji. 
Najważniejszą kwestią dla nas, która blokowała pełne informacje dla komisji, 
było kiedy kompletne opomiarowanie i olicznikowanie nastąpi basenów, bo 
wtedy mamy realną wiedze o rzeczywistych kosztach utrzymania basenów. 
 
Tomasz Sowiński – przewodniczący komisji 

Podkreślił, że poruszane były tematy różnych basenów, zarówno tych w 
odrębnych budynkach, jak i tych w budynkach szkół. Problem jest taki, czy tak 
naprawdę „gra jest warta świeczki”. Przecież oprzyrządowanie basenu, pełne 
oddzielenie mediów od tych basenów, w zależności jeszcze od układu, jaki tam 
jest, to koszt jest rzędu kilkunastu a nawet kilkuset tysięcy zł. 
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Andrzej Łoś – dyrektor DRMG 

Poinformował, że zlecił dla jednego z basenów, mianowicie przy ul. 
Czajkowskiego, opracowanie koncepcji całkowitego oddzielenia basenu od 
szkoły. Opracowaliśmy w tej koncepcji cztery warianty, przy czym każdy z tych 
wariantów różni się cenowo. Oszacowaliśmy również koszty samego 
oprzyrządowania. Jeżeli porównalibyśmy te koncepie dla szkoły Nr 42, to 
najbardziej oszczędna wersja kosztów to 338 600,00 zł, ale, jeżeli też bierzemy 
pod uwagę oddzielenie ciągów komunikacyjnych szkoły i basenu.  
Podkreślił również, że w tym przypadku został zobowiązany tylko do zrobienia 
opomiarowania, bez fizycznego rozdzielenia. A koszt opomiarowania 
wszystkich tych pięciu lokalizacji wynosi 100 000,00 zł. 
 
Waldemar Nocny – Z-ca Prezydenta Miasta Gdańska 
Powiedział, że na bazie tych wszystkich informacji chcą rozważyć, czy jest sens 
całkowitego rozdzielenia i stworzenia innej struktury, innego podmiotu, który 
nimi będzie zarządzał, czy pozostawienie w dotychczasowej formie. 
Przez 3 miesiące po rozpoczęciu, musimy sprawdzić rzeczywiste koszty i we 
wrześniu powinniśmy mieć już pewne dane.  
 
Tomasz Sowiński – przewodniczący komisji 
Czyli nie grozi nam podczas wakacji decyzja administracyjna, zmieniająca ten 
układ. To podstawą byłoby takie całoroczne, rzetelne rozliczenie basenu na 
Chełmie. Bo obawy moje są takie, że te różne pomysły, jakby mówiące o tym,  
jaki to on będzie tani i wspaniały w utrzymaniu, nie do końca będą prawdą.  
 
 
Waldemar Nocny – Z-ca Prezydenta Miasta Gdańska 

Powiedział, że właśnie dlatego, żeby informacji nie budować na 
przypuszczeniach, nie śpieszą się przedstawianiem kosztów, tylko mają zamiar 
rozłożyć to wszystko w perspektywie czasowej. To również dotyczy 
przekształceń. Dzięki takiemu podejściu możliwe będzie realne ocenienie, czy 
tak naprawdę przekształcenia mają sens, czy lepiej pozostawić baseny w tej 
formie, jaką mamy teraz.  
 
Ryszard Nikiel – członek komisji 
Powiedział, że ma  nieprzyjemne wrażenie, że Urząd Miasta jest nieszczery 
wobec Komisji Edukacji i wprowadza nas w błąd. Uzasadnił swój pogląd 
mówiąc, że pierwotna koncepcja polegała na tym, że będzie kilka basenów 
wydzielonych i z góry wiadomo było które. Wiadomo było, które się opłaca i 
one miały pójść pod zarząd MOSiR-u. Powiedział, że ta koncepcja nie 
przekonuje go w ogóle merytorycznie, bo uważa ten pomysł za nie z tej epoki. 
Argumentacja jest czysto komunistyczna: zcentralizujmy wszystko, połączmy 
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razem, a będzie działało lepiej. Natomiast kiedy pojawił się problem, kto ma 
podjąć decyzję, to wtedy nastąpiła reakcja: nie, my nie robimy podziału, 
zrobimy tylko opomiarowanie. Nawet była wersja, obietnica (ma to w 
odpowiedzi na interpelację), że opomiarowanie będzie robione dla wszystkich 
basenów, że by porównać. Teraz się okazuje, że Pan dyrektor Łoś dla basenu 
przy Zespole Szkół Energetycznych nie wykonuje opomiarowania. Więc jak 
powiedział, musi przyjąć, że ta cała akcja opomiarowania jest tylko zasłoną 
dymną wydanych kilkaset tysięcy złotych… 
Powiedział również o informacjach, jakie zebrał na temat opomiarowań w 
szkole na Morenie. 
Otóż, kilkadziesiąt podliczników zainstaluje się na sali gimnastycznej, 
zmniejszając jaj funkcjonalność, szkoła będzie płaciła główne rachunki, a na 
podstawie podliczników będzie obciążać MOSiR. 
Jaki jest sens wydawania kilkuset złotych, żeby stwierdzić, czy wahania wody 
będą plus, czy minus 10, bo jakieś szacunki podano. Przecież to jest z 
ekonomicznego punktu widzenia bez sensu. Powinniśmy się zastanowić, czy w 
ogóle taką koncepcję brać pod uwagę. 
Uważa, że prace związane z opomiarowaniem należy wstrzymać, natomiast 
rzeczywiście zastanowić się, niech urząd Miasta przedstawi koncepcje i 
podyskutujmy na ten temat. 
Przypomniał, jak wynika z interpelacji, że decyzje miała podjąć Rada Miasta 
Gdańska. Tylko zwraca uwagę, że po to, żeby stwierdzić, czy szkoła myli się za 
wodę o 5, czy 10 tys., czy nie, my będziemy wydawać 50, czy nawet 100 tys. zł.  
Zaproponował, żeby Komisja Edukacji przedstawiła wniosek o wstrzymanie 
opomiarowania i najpierw rozstrzygnięcie na podstawie tych danych, które są, 
czy Rada Miasta zgadza się na taki rozdział, czy nie. Podkreślił ponownie, że 
przez to następuje obniżenie funkcjonalności wielu obiektów szkolnych.  
 
Waldemar Nocny – Z-ca Prezydenta Miasta Gdańska 
Podkreślił, że żeby podjąć jakąkolwiek decyzję, a mówimy o decyzjach 
ekonomicznych, trzeba zbadać możliwości, teren i to co się dzieje w naszych 
szkołach. To jest podjęta decyzja wspólnie, także prezydenta Adamowicza, 
trzeba zbadać, jak wygląda sytuacja rzeczywistych kosztów basenów, bo środki 
teraz wydatkowane są wspólnie na wychowanie, dydaktykę i baseny. I na tej 
podstawie dopiero, jak już komisji wspominałem, zaproponujemy Państwu 
rozwiązanie; albo wydzielenie wszystkich, albo tylko niektórych, albo 
odstąpienie od tego pomysłu i zbudowanie innej nowej propozycji. Tyle, że 
potrzebujemy trochę czasu, żeby to opracować i Państwu przedstawić. To, 
wydaje mi się, nie jest możliwe do zrealizowania w ciągu tego tygodnia, ale już 
na sierpniowym spotkaniu tak. 
 
Tomasz Sowiński – przewodniczący komisji 

I na podstawie tej  oceny będzie podejmowana decyzja o opomiarowaniu? 



 8 

 

Andrzej Łoś – dyrektor DRMG 

„Nie, opomiarowanie już jest skończone. Opomiarowanie już do 27 czerwca 

br.  ma być założone i skończone. Na podstawie odczytów, a powinny się 

one skończyć na koniec września, będziemy wiedzieć jakie są rzeczywiste 

koszty związane z mediami: energią elektryczną, energią cieplną i wodą: na 

każdym z tych pięciu basenów”. 
 
Tomasz Sowiński – przewodniczący komisji 

Proszę pamiętać, że miesiąc rozruchowy zawsze jest droższy nie pozostałe i 
mam nadzieję, że zostanie to wzięte pod uwagę. 
 
Powiedział, że czegoś tu nie rozumie, bo pan radny Nikiel mówi, że jeszcze nie 
jest zaczęte w tej szkole opomiarowanie, a pan dyrektor mówi, ze jest skończone 
opomiarowanie. Proszę to wyjaśnić. 
 
Waldemar Nocny – Z-ca Prezydenta Miasta Gdańska 

Wyjaśnia, że tam opomiarowanie zostanie wykonane jutro lub pojutrze, 
ponieważ wcześniej pani Dyrektor Nikiel nie wpuściła pracowników DRMG, 
którzy mieli dokonać tych prac pomiarowych, ale teraz otrzyma polecenie 
prezydenta. 
 
Ryszard Nikiel – członek komisji 
Opomiarowanie zostanie zrobione, ale co to zmieni w przypadku przejęcia przez 
MOSiR? Będzie mniejsze zużycie mediów? 
Przede wszystkim rozważmy koncepcie i czy Rada Miasta zgadza się na 
oddanie basenów MOSiR-owi. Czy to ma sens funkcjonalny? Poprosił o 
podanie ile będzie kosztował miasto opomiarowanie wszystkich obiektów, tj. 
pięciu szkół? 
 
Andrzej Łoś – dyrektor DRMG 
Odpowiedział, że jest to koszt około 100tys zł. 
 
Po krótkiej dyskusji, w której podjęto także temat opomiarowania obiektu na ul. 
Reja, głos zabrał 
Tomasz Sowiński – przewodniczący komisji 
Który, powiedział, że realnych kosztów tak naprawdę nie mamy. Kończone jest 
opomiarowywanie obiektów i na podstawie danych we wrześniu i październiku 
będą robione obliczenia, na podstawie których zostanie opracowana koncepcja. 
 
Po pełnych informacjach od pana Nocnego na temat planów wyliczeń i terminu 
przygotowania koncepcji 
Tomasz Sowiński – przewodniczący komisji 
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Zaproponował szczegółowe zajęcie się tematem basenów na posiedzeniu 

komisji w październiku br. 

 
Ryszard Nikiel – członek komisji 
Wyraził swoją opinię na temat przekazania basenów w zarząd MOSiRu i 
powiedział, że takiego rozwiązania kompletnie nie rozumie. 
 
Regina Białousów – Wydział Edukacji i Sportu 
Wyjaśniła zależności, wynikające z danych przedstawionych komisji wcześniej, 
przed opomiarowaniem. Dzięki opomiarowaniu można konkretnie określić, 
gdzie można pozwolić sobie na oszczędności, gdzie można zainwestować, bo 
dany basen jest bardziej wykorzystywany niż pozostałe… 
 
Tomasz Sowiński – przewodniczący komisji 
Podsumował wszystkie wyrażone opinie i informacje… 
 
 
 
 

PUNKT III 

Rozpatrzenie wniosku do Przewodniczącego Rady Miasta 

Gdańska w sprawie powołania nowego członka Komisji 

Edukacji.  
 
Tomasz Sowiński – przewodniczący komisji 
Komisja Edukacji zgodnie z uchwałą może liczyć 7 członków. Na chwilę 
obecną  liczy 6 i wpłynęły dwa wnioski  o przyjęcie w poczet członków naszej 
komisji - 25 maja br. Pani Marii Małkowskiej i 7 czerwca Pana Marka Glinki. 
Z uwagi na to, że są dwa  wnioski a jest jedno miejsce, możemy przyjąć projekt 
uchwały, gdzie zamiast nazwiska nowego członka będzie wolne miejsce i 
konkretnego wyboru dokona już cała Rada Miasta Gdańska. 
Oczytał przygotowany projekt uchwały, jak poniżej: 
 
PROJEKT 

 

Uchwała Nr  …… 

Rady Miasta Gdańska 

z dnia ……………… 
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w sprawie zmiany w składzie osobowym Komisji Edukacji Rady Miasta 
Gdańska. 

 

 
             Na podstawie art.21 ust.1 ustawy z dnia 08 marca 1990 roku o samorządzie 
gminnym (jednolity tekst z 2001 r. Dz.U. Nr 142 poz. 1591; zm. z 2002 r. Dz.U. Nr 23 
poz.220, Dz.U.Nr 62 poz.558, Nr 113, poz. 984 Nr 153, poz. 1271; Nr 214, poz. 1806; z 2003 
r. Dz. U. Nr 80, poz.717, Nr 162, poz.1568; z 2004 r. Dz.U.Nr 102, poz.1055, Nr 116, 
poz.1203, Nr 214, poz.1806)  oraz  § 30 Statutu Miasta Gdańska stanowiącego 
załącznik do Uchwały Nr XL/1226/2001 Rady Miasta Gdańska z dnia 25 października 
2001 r. (Dz.Urz.Woj.Pom. Nr 101, poz.1928, zm. z 2002 r. Dz. Urz. Woj. Pom. Nr 61, 
poz.1404)     
 
 

     Rada Miasta Gdańska 
 

uchwala, co następuje : 

 

§ 1 

 

Stwierdza się, że do składu osobowego Komisji Edukacji wybrano 
 

 

……………………………………………… 

 
 

§ 2 

 
Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia. 

 
 
 

     Przewodniczący 

            Rady Miasta Gdańska 

 

           
                           Bogdan Oleszek 
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UZASADNIENIE 

 

 

 
  

Pani Maria Małkowska, pismem 25.05.2005r. i pan Marek Glinka, pismem 

z 07.06.2005r., zgłosili chęć pracy w Komisji Edukacji. 

Komisja Edukacji pracuje w sześcioosobowym składzie, a zgodnie ze 

Statutem Miasta Gdańska, stanowiącym załącznik do Uchwały Miasta 

Gdańska Nr XL/1226/2001 Rady Miasta Gdańska z dnia 25 października 

2001r. z późn. zmian., może mieć w swoim składzie jeszcze jednego członka. 

 Wobec powyższego podjęcie przedmiotowej uchwały jest zasadne. 

 

 

 

                                    Wnioskodawca:       Komisja Edukacji RMG 

 

 

                                    Za Komisję 

                                                                            Przewodniczący Komisji 

 

                                                                                  Tomasz Sowiński 

 

 

Radca prawny: 
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Powiedział również, że w dniu wczorajszym na Konwencie Seniorów zgłosił 
Przewodniczącemu Rady, że ten projekt zostanie prawdopodobnie 
przedstawiony na najbliższej sesji. 
 
Pytań do przedstawionego projektu nie było. 
 
Proponowany projekt uchwały został przez komisję przyjęty jednogłośnie – 4 
głosami za. 
 

 

 

IV. Zaopiniowanie projektów uchwał w sprawie: 
 

 

zmiany uchwały w sprawie uchwalenia budżetu miasta 
Gdańska na rok 2005  – DRUK Nr 1427, 
 
Teresa Blacharska – dyrektor Wydziału Finansowego 
Zreferowała projekt uchwały, podkreślając, że główna zmiana to zmiana kwoty 
subwencji drogowej. 
 
Tomasz Sowiński – przewodniczący komisji 

Otworzył dyskusję. 
 
Ryszard Nikiel – członek komisji 

Powiedział, że chciałby członków komisji uczulić na jedną sprawę: jeśli 
popatrzymy o zwiększenie planu dochodów w budżecie, to w gruncie rzeczy one 
osiągane są z dochodów przynoszonych przez placówki oświatowych, jeśli zaś 
chodzi o wydatki, to jest to uzupełnianie wydatków stałych. Spodziewałbym się, 
że jakaś część powinna być przeznaczana na placówki oświatowe. 
 
 
Tomasz Sowiński – przewodniczący komisji 
Nie było więcej pytań, więc przystąpiono do głosowania. 
 
Komisja Edukacji Rady Miasta Gdańska na posiedzeniu w dniu 
22 czerwca 2005 roku rozpatrzyła projekt uchwały w 
sprawie zmiany uchwały w sprawie uchwalenia budżetu 
miasta Gdańska na rok 2005  – druk Nr 1427, 
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Komisja -3 głosami za, – powyższy projekt zaopiniowała 

pozytywnie.  

 
  
 
Tomasz Sowiński – przewodniczący komisji 

Zwrócił się do pań z Zespołu Szkół Specjalnych Nr 1. Wszystkie pisma, które 
Panie złożyły, wpłynęły do urzędu nie wcześniej niż 20 czerwca. Głowny 
wniosek, to wniosek o uchylenie uchwały Rady Miasta Gdańska z 17 lutego 
2005r. 
Projektu uchwały z uzasadnieniem Panie nie przedłożyły, a w piśmie jest kilka 
stron dywagacji na temat, jak to określacie kłamstw na temat szkoły, zwłaszcza 
jeśli chodzi o stan techniczny i ilość dzieci.  
Szczegółowo poinformował i pouczył je o trybie składania i rozpatrywania 
projektów uchwał. 
 
Po krótkiej dyskusji przewodniczącego z Barbarą Wiszniewską przystąpiono do 
procesowania następnego punktu. 
 
Projekty ucwał w sprawie: 

likwidacji Internatu Zespołu Szkół Przemysłu 
Spożywczego i Chemicznego im Marii Skłodowskiej-
Curie w Gdańsku przy ul. Lastadia 2 z siedzibą w 
budynku przy ul. Lastadia 41 – druk nr 1323, 
 
likwidacji Internatu Szkół Okrętowych i 
Ogólnokształcących „Conradinum” w Gdańsku przy ul. 
Piramowicza 1/2 – druk nr 1324, 
 
likwidacji Internatu Zespołu Szkół Łączności im. 
Obrońców Poczty Polskiej w Gdańsku przy ul Podwale 
Staromiejskie 51/52 – druk nr 1325, 
 
likwidacji Internatu Zespołu Szkół Budowlano-
Architektonicznych w Gdańsku przy ul. Powstańców 
Warszawskich 25 – druk nr 1326, 
 
w sprawie likwidacji Internatu Zespołu Szkół 
Zawodowych Nr 9  w Gdańsku przy ul. Dąbrowszczaków 
35 – druk nr 1327, 
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utworzenia placówki zapewniającej opiekę i wychowanie 
uczniom w okresie pobierania nauki poza miejscem 
stałego zamieszkania pod nazwą „Bursa Gdańska” z 
siedzibą w Gdańsku przy ul. Podwale Staromiejskie 
51/52  – druk Nr 1437, 

 
Waldemar Nocny – Zastępca Prezydenta Miasta 

Powiedział między innymi, że wpłynęło bardzo dużo propozycji i rodzajów 
rozwiązań związanych z tą sprawą i każda z nich miała oczywiście swoje zalety. 
Jednak miasto pozostało przy dotychczasowej koncepcji, która dotyczy Bursy 
Gdańskiej. 
Omówił ją dokładnie, podkreślając, że ta wersja jest najmniej kosztowna dla 
miasta. 
 
Tomasz Sowiński – przewodniczący komisji 
Otworzył dyskusję. 
Przypomniał, że jest to pewnego rodzaju precedens, ponieważ komisji edukacji 

już zajmowała się tymi projektami uchwał i zdjęte one zostały z porządku 

wcześniejszej sesji. Jednocześnie podkreślił, że nie zmieniły one treści. 

W związku z tym, z punktu widzenia prawa, nie widzi powodu ponownego 

głosowania nad opinią do już zaopiniowanych przez komisji projektów. 

 
Elżbieta Grabarek – Bartoszewicz- Wiceprzewodnicząca komisji 

Powiedziała, że nie była za centralizacją lecz za decentralizacją i jej projekt był 
trochę inny, bo tu mamy transfer kapitału, mówiąc językiem ekonomicznym. 
Jeżeli mamy dobry internat i zły i je połączymy, to jest przepływ od lepszego do 
gorszego. Tym samym nie motywuje tego gorszego do pewnych działań. 
Powiedziała również o różnym stanie technicznym budynków i przedstawiła 
opinię, że lepiej dać szansę tym słabszym, niech one na własny rachunek się 
podniosą, a nie degradujmy tych lepszych. Bo tym samym odbieramy im system 
motywacyjny do jakiegokolwiek działania ekonomicznego, poprzez przekazanie 
tego co sobie wypracowali innym. 
Powiedziała ponownie, że nie zgadza się z przedstawioną koncepcją. 
 
Marek Polaszewski – członek komisji 
Powiedział, że również zdania na temat tej przedstawionej koncepcji nie zmieni. 
 
Ryszard Nikiel – członek komisji 
 Wypowiedział się na temat przygotowanego projektu uchwały, podkreślając, że 
uchwała jest przygotowana dobrze lecz nie rozwiązuje tego sporu, który był 
między nami. Powiedział o swoich zastrzeżeniach związanych z tym właśnie 
rozwiązaniem. 
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Regina Białousów – Wydział Edukacji i Sportu 

Starała się odpowiedzieć na wątpliwości pnia Grabarek, wyjaśniając, dlaczego 
taka, a nie inna koncepcja rozwiązania struktury, połączenia wszystkich 
placówek.  
 
Po krótkiej dyskusji na temat burs i rozwiązań tego problemu w innych krajach, 
w której wzięli udział: Tomasz Sowiński, Regina Białousów i Ryszard Nikiel, 
Tomasz Sowiński – przewodniczący komisji 
Udzielił głosu panu Benedyktowi Wojcieszak z Instytutu Edukacji 
Pedagogicznej. 
 
Benedykt Wojcieszak – Instytut Edukacji Pedagogicznej 

Powiedział, że jest współautorem przedstawionej Radzie Miasta i Komisji 
Edukacji „Analizy i opinii merytorycznej w sprawie funkcjonowania i 
finansowania (statutu) internatów i burs”, która stanowi ZAŁĄCZNIK do 
niniejszego protokołu. 
Powiedział również, że jego zdaniem miasto dostaje z budżetu państwa zbyt 
mało środków na prowadzenie i utrzymania burs. Jeśli dostawałoby 100%, to 
byłoby wszystko w porządku. 
Chodzi o to żeby zasygnalizować, że miasto chce utrzymać bursy, ale konieczne 
jest 100% środków na bieżące utrzymanie, a także na odtworzenie zaniedbanego 
majątku burs. Bo najpierw kurator oświaty zaniedbał, potem miasto zaniedbało, 
a nie kierownik internatu, bo przecież on dysponuje dokładnie określonymi w 
budżecie i rzadko zmienianymi środkami. 
Wypadałoby się zastanowić, czy ta przedstawiona przez pana Prezydenta 
koncepcja faktycznie tego nie umożliwia. Bo jeśli mamy jedną placówkę, to 
mamy możliwość elastycznego przesuwania grup, wychowawców, a w tym 
czasie remontowanie takiego zaniedbanego obiektu, jak np. Conradinum. I nie 
ważne co będzie w tym budynku, on nadal zostaje w oświacie, więc prędzej czy 
później ten remont trzeba będzie przeprowadzić. Z tym, że na to muszą się 
znaleźć środki… i ja tu proponuje pójście w innym kierunku, jak uzyskać środki 
na tego typu roboty z Ministerstwa Edukacji. 
Następna ważna sprawa, również w programie wojewódzkim jest zapisane 
wyrównywanie szans edukacyjnych dzieci z obszarów wiejskich. Właśnie w 
tych internatach, czy w bursie przebywają dzieci z obszarów wiejskich. W 
związku z tym, wypadałoby pomyśleć, jakie są możliwości współfinansowania 
bursy przez wojewodę (województwo).  
 
Po krótkich wyjaśnieniach ze strony Ryszard Nikiel – członek komisji 
I informacjach na ten temat na poprzednich posiedzeniach komisji 
 
Przystąpiono do głosowania 
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Komisja Edukacji Rady Miasta Gdańska na posiedzeniu w dniu 
22 czerwca 2005 roku rozpatrzyła projekt uchwały w 
sprawie utworzenia placówki zapewniającej opiekę i 
wychowanie uczniom w okresie pobierania nauki poza 
miejscem stałego zamieszkania pod nazwą „Bursa 
Gdańska” z siedzibą w Gdańsku przy ul. Podwale 
Staromiejskie 51/52  – druk Nr 1437, 
 
  

Komisja -3 głosami przeciw, przy 1 wstrzymującym się – powyższy 

projekt zaopiniowała negatywnie.  

 
 
 
 
 

Projekt uchwały w sprawie ustalenia planu sieci 
szkół ponadgimnazjalnych dla młodzieży na terenie 
Miasta Gdańska i nadania szkoło9m 
ponadgimnazjalnym numerów – druk nr 1441 
 
Regina Białousów – Wydział Edukacji i Sportu 
Omówiła projekt uchwały. 
 
Tomasz Sowiński – przewodniczący komisji 

Otworzył dyskusję 
 
 
Po prośbie pana Polaszewskiego o dostarczenie  pełnego wykazu placówek 
oświatowych wraz z numerami telefonów i nazwiskami dyrektorów tych 
placówek 
 
Przystąpiono do głosowania 
 
Komisja Edukacji Rady Miasta Gdańska na posiedzeniu w dniu 
22 czerwca 2005 roku rozpatrzyła projekt uchwały w 
sprawie ustalenia planu sieci szkół ponadgimnazjalnych 
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dla młodzieży na terenie Miasta Gdańska i nadania 
szkoło9m ponadgimnazjalnym numerów – druk nr 1441, 
 
  

Komisja jednogłośnie -4 głosami za – powyższy projekt 

zaopiniowała pozytywnie.  

 
 
 

Projekt uchwały w sprawie ustalenia planu sieci 
przedszkoli i oddziałów przedszkolnych w szkołach 
podstawowych na terenie Miasta Gdańska w roku 
szkolnym 2005/2006 – druk nr 1442, 
 
 
Regina Białousów – Wydział Edukacji i Sportu 
Omówiła projekt uchwały. 
 
Tomasz Sowiński – przewodniczący komisji 
Otworzył dyskusję 
 
Głosów w dyskusji nie było, więc przystąpiono do głosowania 
 
 
Komisja Edukacji Rady Miasta Gdańska na posiedzeniu w dniu 
22 czerwca 2005 roku rozpatrzyła projekt uchwały w 
sprawie ustalenia planu sieci przedszkoli i oddziałów 
przedszkolnych w szkołach podstawowych na terenie 
Miasta Gdańska w roku szkolnym 2005/2006 – druk nr 1442, 

  

Komisja jednogłośnie -4 głosami za – powyższy projekt 

zaopiniowała pozytywnie.  
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Projekt uchwały w sprawie ustalenia planu sieci 
szkół podstawowych i gimnazjów na terenie Miasta 
Gdańska w roku Szkolnym 2005/2006 – druk nr 1443 
 
 
Regina Białousów – Wydział Edukacji i Sportu 

Omówiła szczegółowo projekt uchwały. 
 
Tomasz Sowiński – przewodniczący komisji 

Otworzył dyskusję 
 
Głosów nie było, więc przystąpiono do głosowania 
 
 
Komisja Edukacji Rady Miasta Gdańska na posiedzeniu w dniu 
22 czerwca 2005 roku rozpatrzyła projekt uchwały w 
sprawie ustalenia planu sieci szkół podstawowych i 
gimnazjów na terenie Miasta Gdańska w roku Szkolnym 
2005/2006 – druk nr 1443, 
 
 
Komisja -3 głosami za, przy 1 wstrzymującym się – powyższy 

projekt zaopiniowała pozytywnie.  

 
 
 
 

Projekt uchwały w sprawie ustalenia planu sieci 
szkół ponadgimnazjalnych dla dorosłych na Terenia 
Miasta Gdańska i nadania szkołom 
ponadgimnazjalnym numerów – druk nr 1444 
 
Regina Białousów – Wydział Edukacji i Sportu 

Omówiła szczegółowo projekt uchwały. 
 
Tomasz Sowiński – przewodniczący komisji 

Otworzył dyskusję 
 
Nie zgłoszono głosów w dyskusji 
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Przystąpiono do głosowania 
 
Komisja Edukacji Rady Miasta Gdańska na posiedzeniu w dniu 
22 czerwca 2005 roku rozpatrzyła projekt uchwały w 
sprawie ustalenia planu sieci szkół ponadgimnazjalnych 
dla dorosłych na Terenia Miasta Gdańska i nadania 
szkołom ponadgimnazjalnym numerów – druk nr 1444. 

  

Komisja jednogłośnie -4 głosami za – powyższy projekt 

zaopiniowała pozytywnie.  
 
 

PUNKT V 

Sprawy wniesione, wolne wnioski 
 
Tomasz Sowiński – przewodniczący komisji 

Przedstawił komisji korespondencję. 
Pismo ze Społecznego Komitetu Budowy Szkoły Podstawowej w dzielnicy 
Zakoniczyn – Ujeścisko, które w wersji rozszerzonej trafiło do Prezydenta 
Miasta Gdańska. Omówił również ustalenia Komitetu i Prezydenta Szpaka, co 
do przyspieszenia ogłoszenia przetargu, bezpośrednio po wydaniu pozwolenia 
na budowę. Jednym z elementów utrudniających wydanie pozwolenia na 
budowę jest ciągnąca się procedura odrolniania części gruntów przeznaczonych 
pod budowę szkoły. Prawdopodobna decyzja powinna zapaść w ciągu 
najbliższych dwóch, trzech miesięcy.  
Powiedział również o stworzonym minimum, czyli o szansie oddania do użytku 
pierwszego bloku dydaktycznego z dniem 1 września 2006r. ( 12 – 14 sal) 
To rozwiązałoby trochę sytuację, ponieważ uważa się, że w ciągu ostatnich 5 lat 
1700 dzieci na tym terenie. Z obliczeń zrobionych przeze mnie i urzędników 
wynika, że od dzisiaj do dnia oddania szkoły, czyli do 2008 roku, przybędzie 
tyle dzieci, ile jest w stanie pomieścić ta szkoła. 
Po krótkiej dyskusji pana przewodniczącego z panią Elżbieta Grabarek – 
Bartoszewicz- Wiceprzewodniczącą komisji na temat budowy szkoły, padła 
propozycja z ust pani Grabarek-Bartoszewicz, aby na posiedzenie sierpniowe 
zaprosić pana Prezydenta Szpaka i pana dyrektora Wydziału Programów 
Rozwojowych z przygotowanymi materiałami do dyskusji na temat budowy 
szkoły na Ujeścisku. 
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Po przedstawieniu pozostałej korespondencji i krótkiej dyskusji, komisja 
przegłosowała następujące wnioski do Prezydenta Miasta: 
 

       

 

WNIOSEK NR 49/29/03/05 

 

Komisji Edukacji Rady Miasta Gdańska 

z 22 czerwca 2005 roku 

 

 

 
Komisja Edukacji Rady Miasta Gdańska na posiedzeniu w dniu 22 czerwca     
2005r. omawiała koncepcje modernizacji Miejskiego Stadionu przy ul. 
Traugutta w Gdańsku. Po analizie pisma KL/148/05 Klubu Lekkoatletycznego 
„Lechia” oraz zebranych informacji, po dyskusji z panem Waldemarem 
Nocnym, komisja wnosi o utrzymanie wielofunkcyjności obiektu sportowego 
przy ul. Traugutta w Gdańsku. 
 
Wniosek nasz jest tym bardziej zasadny, że byłby to jedyny otwarty (miejski) 
obiekt wielofunkcyjny w Gdańsku i w takiej formie z powodzeniem wystarczy 
także jako stadion piłkarski, biorąc pod uwagę zamiar budowy 
pełnowymiarowego obiektu piłkarskiego w dzielnicy Letniewo. 
 
Powyższy wniosek, komisja przyjęła jednogłośnie – 4 głosami za. 

 
 

     
 
 

WNIOSEK NR 49/30/04/05 

 

Komisji Edukacji Rady Miasta Gdańska 

z 22 czerwca 2005 roku 

 

 

 
Komisja Edukacji Rady Miasta Gdańska na posiedzeniu w dniu 22 czerwca     
2005r. omawiała problem remontu i modernizacji kuchni i innych pomieszczeń 
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(II etap) w Przedszkolu Nr 11 przy ul. Raduńskiej 54 w Gdańsku.  Po analizie i 
zebranych informacjach  oraz dyskusji z panem Waldemarem Nocnym, komisja 
popiera prośbę Rady Rodziców, Rady Pedagogicznej i dyrektora i wnosi o 
dokończenie II etapu remontu i modernizacji kuchni (i innych pomieszczeń) 

w Przedszkolu Nr 11 w Gdańsku 
 
 
Powyższy wniosek, komisja przyjęła jednogłośnie – 4 głosami za. 

 
 

       
 
 
 
 
 
A także komisja wróciła do tematu członkowstwa pani Grabarek w Komisji 
Edukacji Związku Miast Polskich. 
Po krótkiej dyskusji przegłosowano następujący wniosek: 
 
       
 

      Bogdan Oleszek 

Przewodniczący Miasta Gdańska  

 

 

WNIOSEK NR 49/31/05/05 

 

Komisji Edukacji Rady Miasta Gdańska 

z 22 czerwca 2005 roku 

 
Komisja Edukacji Rady Miasta Gdańska na posiedzeniu w dniu 22 czerwca     
2005r. ponownie wróciła do tematu oddelegowania Pani E. Grabarek – 
Bartoszewicz do prac w Komisji Edukacji Związku Miast Polskich. Komisja 
nadal podtrzymuje zdanie, iż bezpośredni udział w posiedzeniach jest 
niezbędny. Dostarczane bieżące informacje z prac Komisji Edukacji ZMP, jak i 
poruszanie tematów i wątpliwości nurtujących Komisję Edukacji Rady Miasta 
Gdańska na forum ZMP, pomogłoby w rozwiązywaniu wielu problemów, a 
zarazem usprawniłoby pracę. 
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 Komisja wnosi o oddelegowanie do prac w Komisji Edukacji 

Związku Miasta Polskich panią Elżbietę Grabarek- Bartoszewicz 

– Radną Miasta Gdańska, jako reprezentanta Miasta Gdańska. 

 
 
Powyższy wniosek, komisja przyjęła – 3 głosami za, przy 1 

wstrzymującym się. 
  
 
Bożena Brauer – K.M. POiW NSZZ „Solidarność” 
Poruszyła także sprawę prywatyzacji przedszkola przy Akademii Medycznej.  
 
Po wyjaśnieniach złożonych przez pana Waldemara Nocnego i panią dyrektor 
Białousów, 
 
Przewodniczący Sowiński zamknął posiedzenie komisji.  
 
 
Protokolant 
 
Katarzyna Kosatka 
 
 
       Tomasz Sowiński 
  
           Przewodniczący komisji 


